

3. Report from the Friends of Marius Barbeau Committee

The committee wishes to report that the chairman of this committee attended the national executive meeting of the C.I.E.A. held in Toronto in December 1972 (where Keith MacMillan representing the C.M.C. was also present) in order to report on and further discuss plans for the National Secretariat i.e. Centre Marius Barbeau Centre. It was agreed at that time to try to hold an informal meeting with the new Secretary of State at the time of the C.M.E.A. conference in Ottawa. The details were to be worked out by the President of the CFMS.

The Secretary of State was unable to meet with the joint committee, which was however directed to Mr. Beaulne, the Under Secretary of State, who is responsible for these matters. A meeting was held with him on March 19th which was attended by the following people: Michael Cass-Beggs, President CFMS; Dr. Allen Clingman, President C.N.F.A.; Keith MacMillan, Executive Representative for the C.N.C.; and Barbara Cass-Beggs, Chairman of the Marius Barbeau Committee.

Mr. Beaulne was sympathetic to the idea of a national secretariat and Marius Barbeau Centre, and suggested that a brief along the lines already suggested by the joint committee be presented to the government as soon as possible.

This brief is now in the process of being drawn up and as soon as it is approved by the joint committee it will be sent to Mr. Beaulne. The President of the CFMS has informed Mr. Fortier, Director of the Canada Council, about the meeting on March 19th, and the Chairman of the Barbeau Committee is contacting Mr. Fullerton of the National Capitol Commission concerning houses of historic interest which might be available. It is hoped that by the time of the Annual Meeting of the CFMS there will be something more definite to report.

Respectfully submitted,

Barbara Cass-Beggs
Chairman, Barbeau Committee
& CFMS Vice President

RAPPORT DU COMITE DES "AMIS DE MARIUS BARBEAU"

Le comité nous informe que la Présidente de ce comité a assisté à la réunion nationale de l'exécutif de l'ACEM qui a eu lieu à Toronto en décembre 1972 dans le but de rédiger un rapport des discussions relatives à un projet de Secrétariat National dans le Centre Marius Barbeau Centre. A cette occasion, il a été convenu de faire des démarches non-officielles avec le nouveau Secrétaire d'Etat à Ottawa lors du Congrès de l'ACEM.

Le Secrétaire d'Etat n'a pu rencontrer le comité conjoint; cependant ce comité a été dirigé vers M. Beaulne, sous-Secrétaire d'Etat, responsable de ce genre d'affaires. Une réunion avec M. Beaulne a eu lieu le 19 mars et les personnes dont les noms suivent étaient présentes: Michael Cass-Beggs, président de la SCMF, Dr. Allen Clingman, président de l'ACEM, Keith MacMillan, délégué de l'exécutif du CMC et Barbara Cass-Beggs, présidente du Comité Marius Barbeau.

M. Beaulne a été sympathique à l'idée d'un Secrétariat national et d'un Centre Marius Barbeau et a suggéré qu'un sommaire conforme aux plans suggérés par le comité conjoint soit présenté au gouvernement le plus tôt possible.

Ce sommaire est actuellement en voie d'être rédigé et dès qu'il sera approuvé par le comité conjoint, il sera adressé à M. Beaulne. Le Président de la SCMF a donné à M. Fortier, directeur du Conseil Canadien, des informations relatives à la réunion du 19 mars et la Présidente du Comité Marius Barbeau est actuellement en rapport avec M. Fullerton de la Commission Nationale au sujet de maisons historiques actuellement disponibles. Il est à espérer qu'au moment de la réunion annuelle de la SCMF il sera possible de parler de choses plus définitives.

Soumis avec respect,

Barbara Cass-Beggs
Présidente - Comité Marius Barbeau
Vice-Présidente de la SCMF